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Rodríguez i Marqués c~;uen
."\~.~':"~ .

Aires de canvi bufen al si del Bloc nacionalista Valencià fins ara, i Bloc p~~ Benicarló
a partir d'ara.

tura repetirien a la llista,
José Antonio Roig i Ampa
ro Anglés. "AI Bloc pen
sem que els càrrecs
públics no són vitalicis,
voliem una renovació des
del principi i creiem que
aquest serà un punt que
ens afavorirà" explicava
Guzman.

Segons el candidat del
Bloc per Benicarló, a
diferència de la resta de
partits, aquesta força ha

TEXT: redacció

FOTOS: lIulsagarcia

Canvia el nom i canvien les
cares, tant es així que des
prés d'anys i panys comp
tant amb Francesc Xavier
Rodríguez, com a rostre
més visible, de Josep Anto
ni Marqués denunciant
aspectes urbanístics o de
Ximo Bueno al safareig ara
resulta que la imminent
arribada de les eleccions
els aparta en pro de noves
cares, fins al punt que no hi
figuren ni tan sols en la llis
ta de reseNa.

Aquesta va ser la sorpre
sa més destacada de la
presentació, encara que no
oficial de la llista que con
currirà a les municipals per
aquesta força que
encapçala José Luís Guz
man. El candidat va anun-

. ciar d'aquesta manera que

. només dos" dels quatre
regidors d'aquesta legisla-
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volgut primar els criteris
renovadors i el canvi ja que
"sembla ser que el pp
presentarà una llista con
tinuista, mentre que el
PSOE ha reclutat gent
que fa molt de temps va
estar treballant per Beni
carló però que no aporten
futur".

Una altra de les caracte
rístiques que destaca de la
llista acordada és el gran
nombre de dones que hi

ha, onze en total, "quan
normalment són només 6
07".

Per Guzman, els noms
que s'han concretat són el
resultat de la barreja de la
continuitat per una banda
amb els Roig i Anglés, la
renovació amb la presència
de gent que fa moles anys
que treballa al darrere i els
independents amb els crite
ris innovadors per l'altra.

PROGRAMA
ELECTORAL
Entre els punts de treball
més importants que va des
tacar el Bloc quant al seu
programa electoral hi ha la
construcció d'un espai mul
ticultural que puguera satis
fer la demanda de infras
tructures culturals.

Volen la construc
ció d'un espai
multièultural
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BLOC

Editorial

Reserva:
1- Carme Pellicer
2- Raül Roca
3- Belinda Martínez

14- Anna Foix
15- Rebeca Tomàs
16- José Ma Querol
17- Josep Tartarín
18- Monica Fa
19- Pablo Albiol
20- Teresa Morales
21- Vicent Cucala

1- José Luís Guzman
2- Ma Joseph Arayo
3- Juan Lores Espinosa
4- Joan Manel Ferrer
5- Sergi Pitarch
6- Jose Antonio Roig
7- Eladio Giner
8- Ma José Giner
9- Amparo Anglés
10- Juanma Cerda
11- Pilar Ors
12- Isabel Muñoz
13- Manuel Virgos

LA PRESENTACiÓ dijous de la passada setmana de la
llista definitiva de la candidatura del Bloc per Benicarló,
no pot deixar indiferent cap observador de la política
local. Sense entrar a valorar la indiscutible vàlua dels
seus components, crida poderosament l'atenció l'absèn
cia de dos dels regidors que més han treballat al llarg de
la legislatura i que han portat en gran mesura el pes i la
representació d'aquesta força política a l'Ajuntament de
Benicarló. Segons el candidat a l'alcaldia els càrrecs
públics (sic) no han de ser vitalicis sinó fruit de l'esforç.
L'única cosa qüe sembla ben clara és que es pretén, per
part dels nous candidats, un nou estil de fer política a
l'Ajuntament i un aparent trencament amb etapes ante
riors. Marqués i Rpdríguez, malgrat que hom sap que
són dos homes amb gran capacitat d'esforç, s'ho mira
ran des de fora. Els electors decidiran.

De moment sembla que els del PSOE i del Bloc ho
tenen clar, en canvi, a la casa del partit que ens gover
na, capficats com estan en embolics diversos com el
Prestige, les relacions del senyor Aznar amb els ger
mans Bush o la construcció o no del camp de golf enca
ra no tenen els deures fets.

socials i mediambientals
per a respectar. A més, es
va incidir en la convenièn
cia de potenciar les
instal·lacions esportives,
"l'objectiu es llançar als
clubs europeus més
importants les nostres
condicions de clima,
allotjament i infrastructu
res perque puguen vindre
ací a fer stages".

Unificar la imatge del
mobiliari urbà, incrementar
el nombre de policies,
engegar campanyes de
conscienciació per la neteja
tot ampliat l'horari d'aques
tes tasques en la via públi
ca, són altres punts que
tenen cabuda dins el pro
grama electoral del Bloc
per Benicarló.

"L'apartat cultural creiem
que té moltes mancances
per això proposem la cre
ació d'un gran nucli cul
tural que podría situar-se
a la partida Sanadorlí" ja
que l'ajuntament disposa
allí d'un solar . "allí hi
podríem ubicar un espai
multimedia, la radio i la
televisió municipal, així
com els serveis infromà
tics".

A més Guzman va apos
tar per la possibilitat de
crear una biblioteca de barri
per apropar al cultura als
més menuts.

L'alcaldable del Bloc va
referir-se també a la neces
sitat de complir l'agenda 21
local, tot establint uns
aspectes econòmics,

CQJL0
Auò.

ESTELLER IMPORT
Entrada taller: Pg. Febrer Soriana

Exposició: Avda. Magallanes, 1
Tel: 964471708 - Benicarló

AUTO ESTELLER

Ctra. N 340, k'm 142'·
Tel: 964 40 07 68 ~ Vi naròs



laveUdebenicarlo LOCAL
Pàgina 4

Carlos Fabra aposta pel golf
El president de la Diputació, Carlos Fabra, va apostar novament pel golf dimarts
passat en la seua visita a Benicarló.

TEXT: noemiOmS

FOTO: lIulsagarcia

Fabra va assegurar que la
ciutat ha canviat completa
ment la seua fisonomia al
llarg d'aquests últims anys
de govern del Partit Popu
lar en la localitat i va asse
gurar que tenen per
davant, "quatre anys de
legislatura que els per
metran donar el pas defi
nitiu amb el camp de
golf'. El president de la
Diputació va afirmar que
projectes com aquest són
vitals per a aconseguir la
desestacionalització del
turisme en la província, i es
va lamentar que cada
vegada que es faça alguna
actuació en relació amb
aquest projecte es produis
quen manifestacions,
"això al meu entendre no
té cap objecte i sobretot
quan la major part dels
quals es manifesten
estan incendiant interes
sos personals". Unes fets
que precisament temps
enrere havia denunciat
l'Associació Salvem la
Tossa insinuant que les
cremes s'haurien produït

amb motiu dels interessos
suscitats amb el projecte
golfístic en aquell paratge.
Davant el malestar dels
veïns enfront del projecte,
Fabra va insistir que "l'a
juntament sap que té tot
el meu suport en aquest
tema i el seguir tenint".
En aquest sentit, el presi
dent de la Diputació va
dir que "el parador de
turisme de Benicarló va
estar a punt de tancar-se
i va ser salvat pel camp
de golf de Sant Jordi".
Per al responsable provin
cial, "Benicarló haurà de
donar un pas al capda-

vant i intèntar que el
desenvolupament marí
tim sigui també el seu
desenvolupament turís
tic".

COMUNICACIONS
Fabra va anunciar que
dilluns passat es va reunir
amb el conseller d'obres
públiques, García Antón,
per a preparar la presenta
ció en breu del vial Beni
carló Peníscola al parador
de Benicarló. Un acte en el
qual es convidaria a la
societat civil de les dues
localitats "perquè vegen
que el projecte està fet".

En relació a aquest vial,
Fabra va explicar que la
Generalitat iniciarà part de
la inversió, ja que la cessió
no ha estat una cosa que
ha pogut calar fàcilment en
els ciutadans; "a vegades
els propietaris són molt
egoistes perquè el bé de
tots exigeix renúncies i a
més pagant el que val no
tenen perquè sentir-se
discriminats". Pel que
concerneix els accessos
del polígon del Collet,
segons el president de la
Diputació "no es va a
espatllar l'ampliació del
polígon perquè la carre
tera s'ha quedat estreta",
en aquest sentit, es va
comprometre a ampliar el
vial en la pròxima legislatu
ra amb caràcter immediat.
Fabra també es va referir
als accessos de Peníscola
i va anunciar que en breu
es presentaran els acces
sos des de la nacional 340,
"un projecte ja realitzat
que ha preparat el Minis
teri de foment amb un
pressupost de més de
500 milions de pessetes i
que donarà dignitat a
Peníscola".

L'hospital sota minims
Els partits de l'oposició de Vinaròs critiquen la qualitat de l'assistència sanitària que es
presta des de l'hospital comarcal des que està sota l'administració del govern del PP.

TEXT: laVeu

Des de les files socialistes
s'assegura que es tenen
dades que demostren que
les llistes d'espera són

superiors a les 300 perso
nes. Es per aquestmotiu qu
acusen de mentiders als
populars en vendre el cen
tre sanitari com una
referència de la qualitat de

l'assistencia sanitària. Els
membres d'Esquerra
Unida, d'altra banda, han
fet públic, d'altra banda,
que l'encarregada de la
neteja de l'hospital ha estat

sancionada per l'empresa
concessionària del servei
amb quinze dies de sus
pensió d'ocupació i sou
després de les denuncies
realitzades.
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Posible pròrroga per als inerts
Segons apareixia aquesta setmana a Mediterraneo, la planta d'inerts i volumi
nosos ja duu diverses setmanes de retard.

TEXT: redacció

FOTO: lIul'sagarcia

El president del Consorci
de Residus del Pla Zonal
I, Jaime Mundo, va apun
tar la possibilitat que "es
puga demanar una prò
rroga" per a l'adjudicació
de la planta de residus
sòlids urbans, com ja ha
succeït amb el Pla Zonal
III, que demorarà la seva
decisió pel termini d'un
mes per decisions tècni
ques. Mundo afegeix que
"a la fi d'aquest mes es
farà una reunió, i
segons l'estat dels
informes dels tècnics,
es podria prendre una
decisió en aquest sen
tit". El president del Con
sorci explica que "també
depèn del volum d'in
formació" que ofereixen
les empreses que opten a
la gestió, sobre la qual
els tècnics deuen realit
zar una baremació per a
conèixer quin de les pro
postes és la més adequa
da. En principi, queda
solament un mes per a
procedir a l'adjudicació
de la planta d'escombra-

ries dels 49 municipis aquesta primera part del
inclosos en el Consorci, Consorci deuria resol
encara que vist el ritme dre's a la fi d'aquest mes.
del concurs de tracta- Així, assenyala que l'ad
ment d'inerts, és poc pro- judicació del tractament
bable que es complisca. de residus es deu fer amb
El passat 3 de març esta- premura, ja que falta poc
va prevista una primera per a adaptar-se a la nor
data perquè la comissió mativa europea de reco
tècnica realitzés el seu Ilida i selecció d'escom
dictamen sobre les tres braries. A pesar d'això
alternatives presentades, puntualitza que "el més
però finalment es va important és que les
acordar seguir treballant infraestructures es
sobre les propostes. facin correctament",
Segons paraules de evitant errors en els estu-
Mundo, la solució a dis.

Jaime Mundo, va
apuntar la possibi
litat que "es puga
demanar una
pròrroga" per a
l'adjudicació de la
planta de residus
sòlids urbans,
com ja ha succeït
amb el Pla Zonal
III
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Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 376.

TEXT: ellector

No vull ni pensar el contin
gut que deu tindre aquesta
publicació quan sortirà a la
llum o als quioscs, que és
el mateix. Ja fa algunes
setmanes que a la dreta
d'aquesta pàgina segons
es llegeix, apareix la
imprescindible crònica
fallera amb profusió
d'ilolustracions (?) i acu
rats comentaris sobre
totes aquelles coses que
l'envolten. Jo ja he calcu
lat que aquesta setmana
toca el remat final i el cas
tell de focs. Afortunada
ment, en la crònica de la
setmana passada on es
feia ressò de la cavalcada
del ninot, només es van
comentar quatre de les
onze entitats lúdico-festi
ves que hi participaven.
Gràcies pel detall. També
em vaig assabentar (no te
acostaras sin saber una
cosa mas) que a la crida
eixa ja existeix un costum i
una tradició que consistei
xen a beure moscatell i
repartit pastissets. Som el
poble amb més coses tra
dicionals d'Europa.

Tema de la setmana: la
religió al sistema educatiu.

Estan molt bé les dades i
és molt bo el reportatge,
les coses com siguen.
Però jo esperava trobar
me les dades del nostre
poble en concret per un
parell de coses. En primer
lloc per l'àmbit d'influència
(?) de la seua revista, i en
segon lloc per veure com
es manifesta a l'escola el
famós accent religiós de
Benicarló. Però malgrat
tot, queda ben clar que el
materialisme imperant ha
fer canviar tota l'escala de
valors del món occidental.
En la ment dels joves d'a
vui en dia només hi ha un
déu: .~Is diners. La resta
són falòries i pèrdues de
temps. L'hora de l'espiri
tualitat i la vida interior,
així com els grans valors
què ens han sustentat fins
ara, ja ha passat. Només
cal que anar un dia a l'es
glésia per a adonar-nos
que la mitjana d'edat dels
assistents supera, amb
escreix, els seixanta anys.
Les manifestacions amb
base religiosa, aparent
ment multitudinàries i par
ticipatives, poc tenen a
veure amb la religiositat i
espiritualitat: només es
queden amb el component

lúdico-festiu sense arribar
més enllà. Com bé diu l'e
ditorial, alguns posiciona
ments de l'Església són
ben lluny dels temps
actuals, però en l'assump
te de la guerra d'Iraq cal
reconéixer que ha pres
una postura valenta i molt
coherent amb la seua doc
trina. I amb això vull
enllaçar aquest tema amb
el magnífic article de Toli
to. Els diputats catòlics,
esperonats el dia anterior
pel seu cabdill, van votar
tots a favor de la guerra
contra l'Iraq.' No se'n sal
varà ni un. Tots a l'infern.

Em sembla que aquell
premi que fa uns mesos li
va atorgar a l'ajuntament
el Secretari d'Estat de
Comerç Juan Costa ens
dóna una espècie d'aura
celestial i hem d'anar per
tot arreu a explicar allò
que s'ha fet a Benicarló
per tal de revitalitzar el
comerç. Inaudit. Que jo
recorde ha vingut un grup
de turcs i un altre de no sé
quin poble de l'estat.
Suposo que s'hauran
endut sota el braç el pro
jecte del centre comercial
"Costa del Azahar" i l'ober
tura, en pocs mesos, de

dos supermercats dins del
poble.

Molt bones la carxofa i
panissola d'aquesta set
mana. Molt bones.

Els Ecologistes en
Acció es queixen de la
davallada en l'import de la
subvenció que reben de la
Conselleria de Medi
Ambient. Per a recuperar
Ia, ja saben què han de fer
i el que han de dir. Els
actuals governants
podrien fer un llibre sobre
la manera de canviar d'i
deologia en funció dels
temps que corren i qui es
troba al capdavant. I si no,
que li ho diguen a l'actual
ministra d'Educació, escri
dassada en presència dels
nostres pelegrins al teatre
romà de Mèrida, i antiga
militant d'un marginal par
tit d'extrema esquerra.

Val la pena rellegir els
articles de 8ausà, Lluch i
Taus. Quin luxe!

L'ESPIFIADA DE
LA SETMANA
De les dues darreres set
manes. No se'ns informa
de l'esdeveniment social
que més espectadors con
grega a Benicarló. Què
passa amb el Povet?

La Veu de Benicarló
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Apnal denuncia que l'Ajuntament
preten construir al Barranquet

APNAL-Ecologistes en Acció, organització integrada dintre d'Ecologistes en
Acció País Valencià-EAPV, denuncia que l'Ajuntament de Benicarló ha atorgat
llicència urbanística per a executar un projecte d'urbanització en la partida
Solaes, zona de l'antic camping "El Tordo i l'Olivera", al costat de la desembo
cadura de la rambla d'Alcala, més coneguda com el barranquet.

evitar afeccions a béns
mobles i immobles i a la
seguretat de les persones.

Des d'Apnal es conside
ra que l'Ajuntament de
Benicarló, en concedir la
llicència urbanística, Expe
dient 2002/637, "està
incomplint el seu deure
en la tutela de les més
elementals normes de
l'urbanisme, exposant
als ciutadans de manera
temeraria a riscos previ
sibles", i asseguren que
"si ningú posa remei",
l'empresa 28T PROMO-

ClONES DEL MEDITE
RRANEO S.L. "construirà
pròximament 58 habitat
ges unifamiliars en els
aquests terrenys", ja que,
en aquests moments, ja

---.- - -_. _ .. . s'han iniciat les obres de
pilotaje.

Els conservacionistes
expliquen que han enviat
cartes denunciant aques
tes actuacions a la Confe··

'. deració Hidrogràfica del
...~ Xúquer "perquè vetlle pel

manteniment de les zones
" públiques hidràuliques i la

~ .~ -~;.~-<~~

____--'--" -----'-------'--c...:..:..:c-----'-------' seua conservació", a la

*COPUT/, denunciant
aquestes construccions, la
seva llicència d'obres, amb
la finalitat de que s'obra
una investigació "donada
la perillositat i contradic
cions respecte al PATRI
COVA", i a l'Ajuntament
de Benicarló, sol.iicitant la
paralització de les obres,
que la llicència siga revo
cada amb caràcter urgent i
es definisquen usos del sòl
compatibles amb la situa
ció de risc, "per a intentar
paralitzar aquesta nova
aberració urbanística".

"RISC 1; freqüència
menor de 25 anys; calat>
0,8 m", és a dir, "en el
màxim de la seva escala i
per tant de perillositat
quant a inundacions, fre
qüència i virulència". En
aquest sentit, els ecologis
tes recorden que es desa
consella la urbanització i
els assentaments humans
fixos en aquest tipus de
zones, devent-se definir o
crear franges laterals de
baixa vulnerabilitat com
ara jardins o parcs en amb
dós costats del llit, per a

TEXT: noemiOmS
----

FOTO: lIulsagarcia
Els ecologistes han con
demnat aquesta acció ja
que es tracta d'uns
"terrenys clarament
inundables i perillosos".
Segons l'organització, la
desembocadura de la
Rambla d'Alcal¿ és el punt
de sortida al mar d'una
conca de 16.613 hectàrees
el que la converteix en un
lloc marcat per l'alt risc d'i
nundacions, donat el
caràcter torrencial de les
precipitacions que es
donen en l'àmbit mediterra
ni, com així ho reconeixen
els mateixos organismes
oficials competents com
ara la Confederació
Hidrogràfica del Xúquer i la
Consellería d'Obres Públi
ques, Urbanisme i Trans
ports COPUT, Aquesta cir
cumstància és, a més,
corroborada pel pla d'Acció
Territorial de riscos d'Inun
dacions a la Comunitat
Valenciana-PATRI COVA,
on la COPUT classifica
aquesta zona com de

"

La Veu de Benicarló
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Benicarló acomiada I(

falles a ritme de maSl

FALLES '03

TEXT: noemíoms

Una gran castell de focs d'ar
tifici a càrrec de la falla el
Caduf, guanyadora del primer
premi de monuments a Beni
carló va acomiadar dimecres,
dia de Sant Josep, les festes
josefines d'enguany a la ciu
tat.

La immigració, les elec
cions, la corrupció política, la
mala qualitat de la programa
ció televisiva, el pla hidrològic
nacional, el projecte del camp
de golf de la Tossa i altres
problemàtiques locals com
son els accesos al polígon
industrial del Collet o la demo
lició de l'antiga llotja de peix
han estat els temes reco
rrents de les falles d'enguany
de Benicarló. Unes festes
que, en aquesta edició, han
bufat el pastís commemoratiu
dels trenta anys de vida amb
la celebració ara fa tres dèca
des del naixement de la pri
mera falla de la ciutat, la falla
Benicarló.

Les d'enguany han estat
unes falles marcades per dos
aspectes, l'arrelament i l'orga
nització. L'arrelament perque
després de tres dècades de

tradició fallera, on els monu
ments acostumaven a com
prar-se a València o Borriana
han estat els artistas fallers
benicarlandos els que han
demostrat que l'art del cartró
fet a la ciutat promet i bona
prova d'això es l'obtenció per
part de la falla la Barraca, un
monument fet a casa, del pri
mer premi de les falles infan
tils de tota la provincia. D'altra
banda, l'organització perque
amb els problemes que ha
comportat el nou marc legal
pel que fa a la manipulació i
espectacles amb material
pirotècnic, totes les comis
sions han coincidit en que el
millor era posar-se d'acord i
oferir espectacle a la gent,
més enllà dels protagonis
mes. En aquest sentit, la
plaça de la Constitució s'ha
convertit durant uns dies en el
centre neuràlgic de l'activitat
pirotècnica a la ciutat. Una
mascletà cada migdia, quan
no al vespre han estat ali
cients que s'han valorat de
manera especial per part de
la ciutadania.

PREMIS AMB HISTÒRIA
Pero com sempre els

moments més emocionants
de les festes falleres es van
viure durant el cap de setma
na, quan després de visitar el
jurat qualificador els diversos
monuments van haver d'ator
gar-se els estendarts acredi
tatius dels premis a les millors
falles. La falla el Caduf, amb
el lema "hi ha moros a la
costa" va aconseguir el guar
dó del primer premi, mentre
que el segon va ser per la
Carrasca amb el lema "Genia
litats". El tercer premi fou per
al falla Benicarló, que amb
una críticà centrada en la ciu
tat no van saber apreciar els
membres del jurat. La quarta
falla premiada va ser els Con
quistaors, mentre que el Grill
que enguany celebrava els
seus 25 anys d'història va
rebre amb molta il·lusió els
cinqué premi.

En quan a les infantils, la
"iLlusió fallera" de la falla la
Barraca va emportar-se el gat
a l'aigua amb el primer premi
de les falles infantils de Beni
carló, el segon fou per al
Caduf, el tercer per la Beni
carló, el quart per als Con
quistaors i el cinqué per la
Carrasca.
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Carxofa i panissola

CARXOFA
Ben tendreta, per a totes les persones. que
han dit NO A LA GUERRA. La sortida al
carrer de milers de persones demostra que
una sensibilitat que el pp no té.

PANISSOLA
, Rasposa, per al govern PoPular. La guerra

ha ficat damunt la taula el seu instint més
baix, juntament amb el signe més evident

de la estupidesa humana, la guerra.

sl LLUISA GARCIA
:ARLES ADELL
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Etapa 11: Medrida - El Carrascalejo - Aljucén.

TEXT: tonyofibla

Sortim de la pensió i ens
dirigim cap a la plaça
d'Espanya, seguim pel
carrer de Santa Júlia i per
sota l'arc de Trajà,
creuem el carrer Almen
dralejo i sortim pel del
Calvari. Com ahir vam fer
tard, avui sortim tard. Dei
xem l'aqüeducte a la dreta
i comencem a caminar
cap a la presa de Proser
pina.

Se'ns han presentat
dues opcions: anar per la
calçada romana o anar
per l'embassament de
Proserpina. Les guies
aconsellen optar pel pantà
ja que la calçada està
envaïda per la carretera
N-630.

Són 5 km de carretera
asfaltada, estreta i poc cir
culada. El paratge és
bonic. La presa, tenint
present que és romana,
és força interessant. Un
xiringuito perdut al final de
la presa, i més cutre que
menys, ens proporciona
un suc d'ordi fermentat
que va molt bé per a els
nostres cossos acolorats.
El sol ja pica. És cert que
avui no ens guanyarem el
dinar, etapa curta i sense
cap dificultat, però no ei
perdonarem.

Després d'uns 2 o 3 Km
d'asfalt comencem a
caminar per la dehesa.
Llàstima la calor, el sol
apreta. Algun que altre
porc està sobant baix
d'una immensa carrasca.
Apleguem a Carrascalejo,

poble xicotet sense cap
tipus de servei. Fen un
glop a la font que hi ha
darrere de l'església de la
Consolació: aigua calenta
i clor pur.

Segim caminant i veiem
una vinya immensa i en el
bell mig el cortijo del
señorito. Apleguem a Alju
cén. Ens atenen molt bé.
El teleclub dels joves està
molt net. Es veu que
tenen ganes de fer alguna
cosa per la Via de la
Plata. Tenen llibre de
pelegrins i ens preguen
que escriguem alguna
cosa. Ho fem.

L'alberg és molt senzill:
un lloc cobert i net per a
estendre l'estoreta i el sac
i res més. Per a la resta
de necessitats t'has de

buscar la vida.
Seran les dos del mig

dia, cau un sol que bada
les pedres. Preguntem on
podem rentar-nos un poc i
ens diuen que a la font del
poble. Sense cap mira
ment ens rentem, sistema
perol, al mig del carrer.
Després fem la bu buga
da.

Aquest poble també és
petit però ja hi ha alguna
cosa més que a l'anterior.

Després de dinar al
xiringuito de la plaça
intentem fer ma migdiada
però jo no puc dormir, fa
molta calor. Per la vespra
da, com toca, visita turísti
ca pel poble: quatre
carrers i l'església.

La tarde se'm fa un poc
llarga ja que, entre que la

migdiada a sigut sense
dormir i que al poble no hi
ha massa coses per a
veure, les hores han pas
sat molt lentament. AI
xiringuito de la plaça em
fet temps.

Sopar, al mateix lloc on
hem dinat, un passeig fins
a l'eixida del poble per a
fer les necessitats fisiolò
giques menors de tot
ésser viu i a dormir.

Després de gitar-nos
sentim un poc de soroll
pel carrer. És normal,
nosaltres en ajoquem com
les gallines, mentre que la
gent del poble, a la fresca,
aprofita per desemboirar
se un poc. Després se
sent caure quatre gotes i
dos trons llunyans. S'ha
pogut dormir bé.
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Peter Pan

TEXT: susannaanglès

• • • • • • • • • • • • • carlesllUCh

Llibres
Retalls de memòria

LA MÀSCARA de l'amor és un recull de relats, que segons ens informa l'editorial, els van
arribar a les oficines dintre d'un sobre que contenia unes cintes magnetofòniques i una
nota d'una suposada néta de l'autor que demanava que s'escoltaren les cintes per veure
si els interessaven les històries del seu avi per publicar-les, i així ho han fet. Ens queda
el dubte de saber si Joan Medina és un personatge real, o es tracta d'un muntatge edi
torial i darrera s'amaga algun conegut escriptor actual, el temps ens ho dirà.

El llibre arreplega sis relats que tenen en comú el personatge protagonista que narra
la història, però que podrien tenir igualment una existència independent.

Ens trobem dos relats d'un alt contingut romàntic, el primer La màscara ens apropa a
uns personatges d'alguna manera mig tarats i de reaccions molt primàries, L'amor el relat
que tanca el llibre, ens presenta la història d'un amor no correspost impossible d'oblidar
en la vida, que ens porta a la tradicional idea romàntica d'amor més enllà de la mort.

La guerra i Batalletes ens presenten dues visions diferents del conflicte civil, vistes pel
mateix personatge, en el primer se'ns presenta la guerra en tota la seua autèntica cruel
tat, el segon presenta la guerra passada pel tamís del record, amb escenes fins i tot diver
tides, que en algun moment arriben a fer-nos recordar la pelolícula "La Vaqui lla" de Luis
G. Berlanga.

Abans de la guerra és un interessant relat, autèntic testimoni de la vida valenciana del
començament del segle XX. La mare és un relat dramàtic, producte de la misèria, els pre
judicis i de l'egoisme de l'època, una dona fadrina que ha tingut un fill el porta a una dida
per a que el crie, però aquesta li dirà al cap d'un temps que s'ha mort i se'l queda ella,
anys més tard el xiquet, ja fet un home, descobrirà la seua mare autèntica.

La màscara de l'amor, és un llibre que ens acosta a una època, no tant llunyana, però
molt diferent a l'actual, uns temps en blanc i negre, dominat sobretot per la misèria, que
conduirà a moltes desgràcies individuals i col.lectives.

JOAN MEDINA. La màscara de l'amor.
València. Edicions del Brosqui!. 2002

Per als que vulguin anar més
enllà sobre la problemàtica
del PRESTIGE cal que vos
compreu CRÓNICA
NEGRA DEL PRESTIGE de
Luís Gómez i Pablo Ordaz
des d edicions EL PAlS. És
un llibre sobre la investigació
de les raons més ocultes
que van fer que un accident
d'un petroler a vora de la
costa gallega es transformés
en una catàstrofe ecològica i
humana. .. a més d'un debat
sobre les responsabilitats
polítiques que encara no
s'ha dissipat.

Sembla tristament que la
privatització de la RTVV
vaiga endavant. Per què el
capital privat no va tindre la
idea i els pebrots de dur la
iniciativa des d'un bon princi
pi? Pot ser els interessos
vaguen molt més enllà de les
perres . Em pregunto com
van els interessos polítics.
Què fa la directora de comu
nicació de la Generalitat?
Silencis o expectacions?

Javier Garcia Sanchez,
premi Azorín 2003, feia unes
declaracions atrevides i
,sense gens de pors, molt
valuoses en aquests temps.
Aquí van: HITLER NO HA
MUERTO; ESTÀ EN LOS
BALCANES ° EN EL
PENTÀGONO.

Des de terres Valencia
nes, sobretot del Túria cap
avall, demanen molt incisiva
ment el transvasament d'ai
gua de L'Ebre, però pot ser
ens hauríem de fixar amb
aquest titular: La miljana
d'arbres en Dénia és tres
vegades inferior a l'Europea.
Per a què volen l'aigua...pot
ser que per a "plantar" més
urbanitzacions i camps de
golf.

Una altra veritat que fica
en clars interrogants a

CANAL-9: ZAPLANA APA
REIX MÉS DEL DOBLE DE
VEGADES QUE CAMPS I
EL TRIPLE QUE PLA. La
manipulació, com podeu
veure si fiqueu alguna vegada
@-9 , va més enllà de l'admi
nistració i gestió. La direcció
periodística i la dignitat profes
sional estan també tocades....

Ana Botella, muller del pre
sident de l'Estat Espanyol,
cada dia que passa fa decla
racions més asombroses:
"Aznar asumirà toda la res
ponsabilidad de la dec;sión
sobre Irak... '~ Em pregunto
quina responsabilitat es pot
assumir quan es parla d'una
cosa tan greu com és una
guerra.

Una cosa més sobre el

desastre del PRESTIGE: El
ministeri de Foment sosté
que la "mare natura" elimina
el chapapote. ¡¡Olé!! El
mateix ministeri, diu sobre el
AVE, que és molt possible
que haviga sabotatge.

La Guerra, o millor dit, l'a
tac damunt l'lrag ens està
col.lapsant, ja abans de que
comencí, parlo informativa
ment, però penso que això fa
que s'amaguen altres notí
cies, no gens bones, sobretot
d'economia i d'estatus social.

Sincerament i ja que ningú
en parla, pareix que no hi
haviga llibertat, el tancament
d'Egunkaria no em pareix
gens clar. Com no visc al País
Basc i desconec la problemà
tica de fons no vull dir res

més, però, d'entrada, no veig
gens clar. Diaris tan diver
gents com EL PAís i EL
MUNDO tampoc les tenen
clares i això suma més inte
rrogants a les meues pobres
neurones.

Pedro Guerra, en el seu
últim CD, ha utilitzat part de
les lletres del llibre de Guio
mar Rovira, periodista catala
na que va viure de primera
plana l'alçament de l'Estat de
Xiapes. El llibre d'on Guerra
ha tret les lletres és MUJE
RES DE MAíz de l'editorial
Virus. Es tractava de la sego
na part de ¡ZAPATA VIVE!, la
primera entrega de na Guio
mar Rovira sobre la revolució
del subcomandant Marcos en
l'última dècada del segle XX.
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A finals del passat gener tancava definitivament les seves portes el Cinema Regia i Beni:..
carló es quedava sense cine.

TEXT: perebausà

Dos anys abans havia fet el
mateix el Capitol. El propieta
ri del Regio ha adduït raons
econòmiques -no és rentable
el manteniment de la sala i
ho serà molt menys amb l'o
bertura d'un multicine al cen
tre comercial Costa Azahar,
a l'antiga fàbrica Palau-. Les
reaccions han sigut diverses.
A molt joves, els principals
clients, no els ha semblant
bé perquè encara no s'han
inaugurat els multicines de
Palau. Molts benicarlandos
han vist amb nostàlgia i
enyorança el tancament del
cine perquè amb ell desapa
reixien part del seus records.
Sovint s'ha entès la clausura
com quelcom ineludible, com
un tret del progrés. Els anys
seixanta del segle vint foren
el període d'èxit de les grans
sales de cinema. Més tard, a
causa de la televisió, les
grans sales entraren en crisi
i es transformaren en diver
ses sales més menudes. Als
anys noranta aparegueren
les sales multicines en cen
tres comercials junt a hiper
mercats, comerços temàtics,
McDonalds...

La construcció del centre
comercial Costa Azahar, el
complex lúdic del port, la Ciu
tat Sènior, el projecte de
camp de golf amb hotels i
macrourbanització de la
Tossa... són entesos per
molts com a signes de pro
grés. Aquest seria un procés
inexorable en l'evolució d'un
poble o societat, amb única
ment dues possibilitats: que-

DOSIIPUS DE CARRERS

DOS MODELS DE CIUTAT

dar-se estancats i endarrerits
o transformar-nos en una
"ciutat moderna" i amb futur.
Les característiques del pro
grés vindrien fixades per
tendències econòmiques,
socials i culturals generals o
globals fora. Els ciutadans de
Benicarló sols podríem retar
dar o accelerar aquest pro
grés, sense cap possibilitat
de canviar els seus aspectes
bàsics.

Hi ha altre punt de vista:
les grans transformacions
urbanístiques que està tenint
Benicarló, com moltes altres
ciutats, estan configurant la
ciutat segons un model urbà
determinat i que n'hi d'altres,
possiblement, més cohe
rents amb la nostra història.
L'arquitecte i urbanista Josep
Oliva i Casas, en el seu llibre
La confusió de l'urbanisme
(Editorial Pòrtic 2001), pro
posa l'existència de dos
models urbans per a les ciu
tats per al món occidental: la
ciutat pública i la ciutat
domèstica.

La ciutat pública té la fun
ció primària de resoldre la
necessitats d'habitatge i
altres de tipus material, labo
ral, sanitari, cultural, esportiu,
lúdic o religiós. La segona

funció és la de generar vida
urbana, d'oferir un lloc de tro
bada, d'experiències i d'inter
canvis de tota mena. Com
partir l'espai públic -places,
carrers, passeigs...- amb
activitats diverses, és una
manifestació del fet urbà. La
ciutat domèstica és simple
ment un agregat d'habitatges
i serveis que no pretén altra
cosa que donar una respos
ta eficaç a les necessitats
individuals. A la ciutat pública
la vida està' bolcada cap a
l'exterior, a l'espai públic, i a
la ciutat domèstica es priorit
za els habitatges i la vida pri
vada.

Fins el segle XX només hi
havia un model de ciutat, la
pública, cristal·litzat al llarg
de la història que adoptava
diverses formes d'acord amb
l'evolució de la societat (ciu
tat helenística, medieval...).
A conseqüència de diversos
fenòmens- Revolució Indus
trial, aparició de la societat
de consum, crisi de l'arqui
tectura i de l'urbanisme...- es
produeix un canvi en la
manera de pensar la ciutat.
Apareix un nou model, la ciu
tat moderna -ciutat domèsti
ca- , concretat en la Carta
d'Atenes, document del
Moviment Modern, corrent
urbanístic encapçalat per Le
Corbusier.

La ciutat pública és un
medi compacte, cohesionat,
divers i complex. S'estructu
ra físicament amb el carrer,
espai limitat per les façanes
dels edificis, que permet
accedir a qualsevol part de la
ciutat. L'espai públic, expres-

sat en la plaça o carrer, és el
lloc de trobada i intercanvi, a
més de tenir una funció cir
culatòria. És prioritza el via
nant, és una ciutat pensada
per anar a peu. Hi ha una
barreja d'usos -comercials,
culturals, administratius,
industrials..- i, en part, de
classes socials.

La ciutat domèstica és un
medi dispers on s'integren
edificis i vegetació en una
barreja homogènia. És una
ciutat sense coherència
interna, vertebrada en exclu
siva per les vies de circula
ció. L'espai públic queda
reduït a la seva mínima
expressió. Desapareix el
carrer, separat de les cases,
com escenari del fet urbà i
esdevé sols un canal circula
tori. Segrega els diversos
usos, l'anomenat zonnig, i
genera llocs especialitzats i
unifuncionals. S'afavoreix
l'ús del vehicle privat.

José Saramago, al voltant
de la seva darrera novel-Ia
La caverna, afirma que "l'ú
nic espai públic que exis
teix avui, en moltes grans
ciutats, és el centre comer
cial... Abans la gent es reu
nia en el parc, plaça o
carrer, però ara, la gent
sols es troba segura per a
ajuntar-se sense por en el
centre comercial".

Diversos fets puntuals,
com el tancament del cine
ma Regio, i aparentment
sense cap relació, van con
formant un nou model de ciu
tat sense que es adonem i
sense que ho puguem deci
dir.
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Rècord del museu arqueològic
El museu arqueològic de Benicarló ha batut un nou rècord de visitants durant el mes
de febrer gràcies a les diverses exposicions que s'han preparat durant aquest període.

TEXT: noemíoms

FOTO: IIU"fsagarcia
----

Així doncs, el nombre de
visites al Museu pròpia
ment per a veure les res
tes íberes ha estat de
542, mentre que la mostra
de maquetes d'avió de la
guerra civil espanyola
preparada per Julio San
sano ha rebut 659.
Segons el regidor de cul
tura, Francisco Flos, "a
pesar que es preveia
finalitzar-la durant el
mes de gener es va
optar per continuar-la
durant el mes de
febrer". No obstant això,
la mostra més reeixida de
totes va ser la de fotogra
fies cedida per la família
de Ramon Illa "amb 1023

visites durant el mes de
febrer". En total, el recin
te ha rebut 2224 visites al
llarg de l'últim mes. Per a
Flos, això és degut al fet
que el centre compta
actualment amb un horari

fix i establert que fa que
"la gent s'haja aficionat
a anar més al museu".
Per altra banda, l'edil de
cultura assegura que un
altre dels aspectes que ha
impulsat el nombre de

visites és l'aposta que
s'ha fet des del consistori
pels artistes locals: "tení
em molt interès a mos
trar exposicions d'artis
tes locals i la gent ha
respós, això vol dir que
als benicarlandos els
agrada aquest tipus
d'exposicions".

Però el museu arque
ològic no és l'únic lloc que
ha enregistrat un alt índex
de visites sinó que 270
persones han realitzat
visites guiades durant el
mes de febrer al poblat
ibèric de l'EI Puig de la
Nau. Una dada que creix
a mesura que avança la
temporada, atès que al
desembre van ser qua
ranta persones i al gener
un centenar.

Detenen estafadors per lnternet
Membres de la Unitat Orgànica de Policia Judicial de la Guàrdia Civil de Cas
telló van detindre dues persones a Gijón (Astúries), com pressumptes autors
de diversos delictes d'estafa a través d'Internet.

TEXT: noemíoms

La investigació de la
Guàrdia Civil es va iniciar
en el passat mes de
gener, quan un veí de
Benicarló va presentar
denúncia davant la
Benemèrita per haver
efectuat una compra de
telèfons mòbils a través
d'una pàgina web d'Inter
net, havent abonat la
quantitat de 800 :f:., sense
rebre cap material. Les
gestions de la Guàrdia

Civil, es van centrar en la
identificació del possible
autor, mitjançant les
dades obtingudes de les
connexions a lnternet,
aconseguint localitzar els
punts d'origen des d'on
s'efectuaven les ofertes
de venda, tots ells a Astú
ries.

Traslladada la Guàrdia
Civil de Castelló a la loca
litat esmentada, van pro
cedir a la detenció
d'H.I.F.R. de 19 anys d'e
dat i de M.I.H. de 20,

aquest últim Tècnic
Especialista en Informàti
ca de Gestió, així es van
escorcollar els domicilis
d'ambdós, sent intervin
gut nombrós material
informàtic utilitzat en la
comissió dels fets delic
tius.

La forma d'actuar dels
detinguts consistia a ofe
rir distints productes a
travé~.d'lnternet, a preus
molt competitius, cobrant
el seu import sense lliurar
les comandes. L'actuació

de la Guàrdia Civil ha
esclarit un total de sis
estafes efectuades des
d'Internet, valorades en
2.000 :f:., no descartant-se
la possibilitat que als
detinguts se'ls puguen
imputar més fets de simi
lars característiques. Els
detinguts no posseeixen
antecedents, i han estat
posats a la disposició del
Jutjat de Guàrdia dels de
Gijón (Astúries), igual
que els efectes intervin
guts.
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FUTBOL SALA El ovet.com recupera
el ideratge

TEXT: povetcom

No valia a badar davant l'úl
tim classificat del grup B de
la Divisió de Plata, i el
Povet.com s'ha imposat
per un clar resultat a la
pista del César Manrique.
La victòria és sumament
important perquè l'equip
benicarlando recupera el
lideratge del seu grup des
prés de la contundent
derrota de l'Espanyol a la
sempre difícil pista de l'Are
nas Galdar.

Els de Plaza van haver

FUTBOL BASE

de lluitar molt inicialment,
per què tot i la superioritat a
la pista, no es materialitza
ven les ocasions. Els cana
ris, molt tancats, i intentant
aprofitar les contres, acon
seguien aguantar la igual
tat. Una igualtat que final
ment va desequilibrar al
seu favor el Povet.com en
la franja final de la segona
part aconseguint una victò
ria que, en aquestes altures
de temporada, val el seu
pes en or.

TEXT: gregoriosegarra

Primera Regional Cadet
CF Benihort 6
AF5 Borriana O
Les festes falleres van
afectar als de Borriana.

Quatre gols consecutius
d'Àlex Borràs van acabar
amb les esperances de l'e
quip de la plana. Jordi i
Ferri van arrodonir el resul
tat.

Primera Regional Infantil
CF Benihort 4
AF5 Borriana O
Els infantils tampoc van
acusar les falles i van
resoldre ben aviat el partit.
El Borriana tan sols es va

apropar en un par d'oca
siones amb cert perill fins a
la porteria benicarlanda.
Una setmana més, el
Benihort seguiex instal.lat
en el segon lloc de la clas
sificació.
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_CD_B_I Fumata blanca?
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El proper dimecres 26 de març, la Junta Gestora del e.D.Benicarló ha convocat a
tots el socis a una Assemblea General Extraordinària perquè es veu que un soci ha
presentat una candidatura ferma per tal d'assolir la presidència.

TEXT: rodolfoserrano
pacodelcastillo

Potser estaríem parlant
d'un conegut empresari
que en altres temps va
entrenar l'equip i que mai
no ha amagat els seus
desitjos de fer-se càrrec
del club. Tot això dit amb
totes les reserves d'una
informació que s'escriu a
principis de setmana i que
no sortirà al carrer fins
divendres a la tarde. De
tota mnera, el conegut
empresari en qüestió, Pepe
Verge molt més conegut
pel malnom de Xoco, va
confirmar tal extrem l'altre
dia als pares de la meua
dona que se'l van trobar
comprant en un també
conegut supermercat del
poble. Es veu que la situa
ció de l'equip està arribant
a uns extrems difícilment
suportables per a tots. La
Junta Gestora no por fer
més del que fa, que no és
poc. Els joves jugadors de

la plantilla, molts dels quals
desconeixen conceptes
com punt d'honor, amor
propi o sentir els colors,
prou fan que van a entrenar
i a jugar sense saber si la
seua economia repuntarà i
les seues butxaques rebran
una injecció extra de paper
moneda. El canvi d'entre
nador no va suposar en
absolut una millora en el joc
de l'equip, cosa que es va
demostrant partit rere partit,
alineació rere alineació,
canvi rere canvi i planteja
ment rere plantejament. Els
que anem els diumenges al
camp aguantem com
podem, perquè de bones
tardes de futbol n'hem vist
ben poques i només un
estrany sentiment, barreja
de masoquisme i afecció,
ens manté viva la flama.

Una setmana més, el
Benicarló va tornar a perdre
(3-2) davant un altre rival
assequible, l'Alcora, que
tampoc no va demostrar
res. Malgrat haver remuntat
un 1-0, els nostres van tor-

nar a deixar palesa la seua
manca d'entrenaments i
forma física i van llançar
per la borda un partit i tres
punts que ens deixen a les
portes de la primera regio
nal. A algun jugador de la
plantilla potser li farien falta
algunes nocions bàsiques
d'urbanitat i instrucció que
no ha aprés fins ara i que
ens han fet perdre més d'un
punt i més de dos. La situa
ció del COB a la classifica
ció no és per tirar coets
malgrat els quilos i quilos
que s'han llançat al nostre
poble des de fa uns dies
fins dimecres passat. No és
gaire previsible que la cosa
canvie el proper diumenge
amb la visita de l'Atlètic
Saguntino. L'equip del Mor
vedre ocupa la primera
posició de la classificació,
té la friolera de...quaranta
un punts i trenta-set gols
més que els nostres i, el
que és pitjor, encara no ha
perdut partit en tota la tem
porada. Estadísticament
parlant, el nostre proper

rival és millor equip, i les
probabilitats d'una victòria
local són inexistents, amb
la qual cosa no seria cap
bajanada pensar que la
situació de l'equip a la clas
sificació no experimentarà
una millora notable ni sen
sible ni mínima. Els que
anirem a veure el partit tin
drem el consol de constatar
la justesa del lideratge del
gall de la categoria.

Per acabar, vull agrair
públicament a Gregorio
Segarra la utilització del
nom "Municipal de la Car
xofa" per referir-se al mai
batejat camp municipal
d'esports dins el seu pro
grama dels dilluns a la nit a
CSNTV (uff!). Almenys tinc
la satisfacció que aquella
petició formal que els dos
signants d'aquesta secció
vam fer a l'Ajuntament al
desembre de 1995 i que
mai no ha estat contestada
(silenci administratiu posi
tiu) ha estat arreplegada
per algú més. Gràcies, Gre
gorio.

La Veu de Benicarló
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EL CÒMiC DE XAVIER BURRIELI
Caretos de post-falles
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Pega ad el teu "caretoH

. , t'hI ensenya ns com on
sentat les faJlesH!

Dolors esta prop d'un atac
de nervis per culpa dels
carrers tallats...

':..,

A ixí va quedar Píli despres
de sortir de marxa pels
casals de les falles...

En Vicent fa aquesta cara
per culpo de dormir poc...

Manel, votant del Bloc. va
fer aquesta cara quan va
saber que Guzman vol plantar

.~...' ~:.J...-...'J...•........ una falla de¿0...,..,..,../~ l'Ajuntament.
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